
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kommunala Tillgänglighets- och pensionärsrådet 

Plats och tid  Kommunhuset, lokal: Borgmästaren 5 oktober 2023 kl. 13.00 

Närvarande   Tony Andersson, ordf. 
 Johanna Bergsten, vice ordf. SN 
 Anita Hellstrand, ers SN 
 Ann-Christin Linnsén, ers BUN 
 Markus Sjöström, KTN 
 Björn Hellqvist, SPF 

 Agneta Johansson, SPF 
 Bengt Molander, SRF 
 Christina Lagergren, ers DHR 
 Bengt Nilsson, MBN 
 Lena Ströberg, PRO 
 Margareta Edén, PRO 
  
  
   
   
Övriga närvarande Annette Lehnberg, sekreterare 
 Jonas Englund, Region Västernorrland 

Ej närvarande Britt-Inger Calissendorff, SKPF 
 Zofia Henriksson, BUN 
  Roger Nordén, ers KTN 
  Sven-Åke Jakobsson, ers KS 
  Jan Jennehag, ers PRO 
 Monica Åberg, ers MBN 
  Tina Höglund, Attention 
  Kent Eriksson, DHR 
 Marie Söderberg, ers SKPF 
 Jeanette Norgren, ers Attention 
 Carina Eriksson, RBU 
 Per-Arne Frisk, ers PRO 
 
Utses att justera Bengt Molander, SRF 

Justeringens plats och tid Kommunhuset  onsdag 11 oktober kl. 15.00 
 
Underskrifter 

Tony Andersson, ordförande Annette Lehnberg, sekreterare 

Bengt Molander, Justerare 



 

_____________________________________________________________________

___ 
Justering  (sign) Utdragsbestyrkande 

§ 18 Öppnande av möte 

Tony Andersson öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  

§ 19 Godkännande av Dagordning 

Dagordningen godkändes med en punkt under övriga frågor: gamla brandstationen, vad 
händer med den? 

 

§ 20 Val av justerare. 

 Till justerare valdes Bengt Molander SRF 

§ 21 Föregående mötesprotokoll. 

 Mötesprotokollet godkändes och lades till handlingarna 
  

§ 22 Information om Ny folkhälsorapport 

Jonas Englund, statistiker från Regionen, presenterade senaste folkhälsorapporten. 
Fokus av presentationen var hur personer med olika funktionsnedsättningar skattade 
sin hälsa. Utifrån svaren på den enkät som gick ut till medborgarna från SCB 
beräknas det att ca 22 procent av medborgare har någon form av 
funktionsnedsättning, varav gruppen med hörselnedsättning var den största på 12 
procent. I de olika åldersgrupperna, var 16–29 år resultatet 15 procent som anser sig 
ha en funktionsnedsättning i någon form. Procenttalet blir högre allt efter 
åldersgrupper.  

De flesta med en funktionsnedsättning ser ut att må bra, men det är trots allt en stor 
skillnad mellan grupperna utan funktionsnedsättning och med en 
funktionsnedsättning. Den totala svarsfrekvensen var drygt 40 procent, däremot var 
svarsfrekvensen ca 60 procent för den äldre populationen. Av Västernorrlands 
medborgare är det 65 600 personer som är 65+. 

Presentationsbilder och Folkhälsorapporten följer med som separata bilagor. 
 

§ 23 Laget runt, vad är aktuellt hos er? 

• SRF brottas med hållplatsupprop på kollektivtrafiken. I övrigt arbetar de med 
syntolkning, kurser i datoranvändande 

• SN har fokus på ekonomin inför 2024 

• DHR: har haft 100 års jubileum med olika aktiviteter under året.  

• PRO: arbetar för att minska ensamhet ute i deras olika områden i kommunen. 
Detta gör de genom fysiska träffar av social samvaro, till exempel 
underhållning. Det har getts utbildning inom hjärt- och lungräddning. 
Utbildning hur mobiltelefoner fungerar utöver att ringa. Övriga digitala 
utbildningar. Polisen har informerat om bedragare och vad man ska vara 
uppmärksam på. 
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• MBN: Regler för bostadsanpassningar har ändrats, personligt ansvar har blivit 
högre. Ansökningar för bostadsanpassningar sjönk under pandemin, det ligger 
fortfarande på samma nivå.  

• KTN: den nya brandstationen är invigt, det kom 4000-5000 besökare. I övrigt 
är det buskörning i Vivsta centrum som är aktuellt. Trygghetsrådet och polisen 
tittar på dessa frågor. Det finns en ny lag, Störning av ordning. 

 
  

§ 24 Övriga frågor 

• PRO:s skrivelse;  

Fråga 1 se information ovan från KTN 

 

Svar från SN på fråga 2–4 

 

Fråga 2. Trygghetslarm 

Svar: I varje trygghetslarm finns en digital koppling som innebär att våra 
larmdriftstekniker ser i systemet om någon driftstörning finns. Om så är fallet tar 
teknikerna kontakt med berörd hemtjänstgrupp och informerar att larmet behöver 
kontrolleras. Därefter går hemtjänstpersonal ut och gör detta och följer upp med 
tekniker om problemet inte kan åtgärdas på plats.  
Utöver detta finns även en funktion som ger en signal till larmdriftenheten om 
batteristatus i larmknappen (dvs det armband eller halsband brukaren har för att 
kunna larma) sjunker. Det som nu uppstått är att Everon upptäckt brister i 
mjukvaran som innebär att denna funktion kan påverkas, dvs att batterilarm inte 
går fram som det ska. För att åtgärda detta kommer de larmknappar som har 
denna typ av mjukvara bytas ut skyndsamt. I väntan på detta så pågår just nu 
”provlarmning”. Dvs hemtjänsten besöker alla som har trygghetslarm och gör ett 
larm-test för att säkerställa att det fungerar som det ska.  

 

Fråga 3. Omhändertagande av sopor. 
Svar: Varje person beviljas bistånd för insatser som hemtjänsten utför. Det kan 
vara så att denna insats inte är beviljad men personal brukar göra insatser som inte 
är beviljade men det kan vara vikarier som är inne och följer de 
genomförandeplaner på de insatser som är beviljade. Är det en insats som 
personen har behov av hjälp med är det viktigt att kontakta biståndshandläggare 

för ansökan om insatsen så att detta inte uppstår. 

 

Fråga 4. Fast omsorgskontakt i hemtjänsten 
Svar: Hemtjänsten har en hög andel undersköterskor vilket gör att 
omsorgskontakten fördelas ut på dessa. Det har inte medfört någon extra kostnad 
för verksamheten men det påverkar det framtida behovet av utbildade 
undersköterskor för att upprätthålla detta. Då detta kom mitt i sommaren så 
arbetar man i hemtjänsten med denna fördelning och kommer att informera de 
berörda med hemtjänstinsatser så fort att arbetet är genomfört. 
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• Uppdragslistan: Ordförande gick igenom listan för uppdatering. Reviderad 
lista bifogas som separat bilaga. 

 

• Gamla brandstationen: Det finns flera intresserade av byggnaden men vad 
som kommer att hända med den är inte beslutat än. Den kommer inte att rivas. 
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